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Barn- och utbildningsnämnden

Dag och tid:

Plats:

Tisdagen den 9 maj 2023, kl. 19:00-21:00

Bergaholm, Salems kommun

Beslutande:

Ersättare:

Björn Odelius (M), ordförande
Åsa Dahl (L), 1:e vice ordförande
Katarina Larsson (S), 2:e vice ordförande
Ulf Malmström (M)
Sonia Olsson (M)
Anna Hammar (C)
Pernilla Schubert (KD)
Kjell Häggkvist (S)
Tommy Eklund (S)
Pablo Cuadra Canales (R)
Peter Isaksson (SD)

Maria Horvath (M), Maria Pantzar König (M), Mauno Simonen (M), Marlene
Ackland (L), Anna Brandt (C), Martin Lange (S), Emma Sörensen Stråle (S), Björn
Adelly (S), Maria Trap (R)

Övriga deltagande: Katarina Sweding, förvaltningschef, Staffan Laring, verksamhetsstrateg, Malin
Gulde, verksamhetsstrateg, Rosie Jidbacken, förvaltningsekonom, Serdar Dil,
nämndsekreterare/handläggare

Utses att justera: Åsa Dahl (L)

Justeringens
plats och tid: Bergaholm i Salems kommunhus, tisdagen den 9 maj 2023 kl 21:00

Underskrifter: Sekreterare …………………………
Serdar Dil

Ordförande …………………………
Björn Odelius (M)

Justerande …………………………
Åsa Dahl (L)

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Barn- och utbildningsnämnden

Anslag/bevis

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ: Barn- och utbildningsnämnden

Sammanträdes-
datum: 2023-05-09

Datum för anslagets
uppsättande: 2023-05-10

Datum för anslagets
nedtagande: 2023-06-01

Förvaringsplats
för protokollet: Barn- och utbildningskontoret

Underskrift: …………………………
Serdar Dil

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Barn- och utbildningsnämnden

Innehållsförteckning

§ 37. Svar på återremiss, budgetramar 2024-2026

§ 43. Fördelning av statsbidraget för kvalitetshöjande åtgärder i förskolan 2023

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Barn- och utbildningsnämnden

BUN § 37 Dnr. BUN/2023:56

Svar på återremiss budgetramar 2024-2026
Kommunstyrelsens förvaltning har den 1 mars 2023 remitterat förslag till budgetramar för
drift- och investeringsbudget 2024-2026 till samtliga nämnder i enlighet med kommunens
beslutade planerings- och budgetprocess. Barn- och utbildningsnämnden väljer att
kommentera de effekter som föreslagen ram får på nämndens verksamhet och mål samt
att redogöra för eventuella kostnadsökningar som inte tagits i beaktande inför förslaget till
ramar 2024-2026.

Under årets första månader har förvaltningen genomfört en genomgripande
verksamhetsöversyn av barn- och utbildningsverksamheterna i syfte att verksamheten ska
kunna bedrivas med kvalitet och effektivitet inom tilldelade ekonomiska ramar. Detta
arbete har resulterat i flera åtgärder som exempelvis motsvarar 27,1 mnkr år 2024, se
bifogad bilaga. År 2022 blev nämndens budgetunderskott -17,4 mnkr och mycket talar för
att ett större budgetunderskott är att vänta år 2023. Enheter inom förskola, grundskola,
AST-verksamheten, grundsärskola, studiehandledning och Rönninge gymnasium fick
tillsammans underskott i samband med budget inför år 2023 motsvarande -30,4 mnkr.

Barn- och utbildningsnämnden gör bedömningen att det under kommande år med
föreslagna ramar finns risk för fortsatt stora negativa budgetavvikelser.Risken är stor att de
åtgärder inom förskola som nämnden beslutar att verkställa kan ge den negativa
konsekvensen att bidragsbeloppen inom förskola behöver sänkas för att få en budget i
balans.

Det är ingen av de av förvaltningen föreslagna åtgärderna inom grundskola som skapar
utrymme för att kunna öka bidragsbeloppen inom grundskolan. Risken är därför stor att
bidragsbeloppen inom grundskola behöver sänkas för att få en budget i balans. Risken är
stor att bidragsbeloppen inom grundsärskola/anpassad grundskola och AST-verksamheten
behöver sänkas för att få en budget i balans.

Risken är stor att kostnaden för köpta platser fortsatt kommer att vara dyr inom
gymnasium då det framkommit att Salems ungdomar läser yrkesprogram i större
utsträckning än i andra kommuner, vilket kan komma att fortsätta skapa budgetunderskott
centralt.

Med en kostnadsuppräkning om 2% beräknas kostnaden för skolskjuts till 6 786 tkr år
2024, en beräknad merkostnad om 3 318 tkr utöver budget. Till nämnden i maj ämnar
förvaltningen i sin tjänsteskrivelse äska medel från KS till förfogande för den merkostnad
den nya upphandlingen gav.

Ett uteblivet statsbidrag för lovskola medför minskade intäkter för grundskolan centralt.
Flera åtgärder behövs för att höja grundbeloppen inom de verksamheter som har sådana
och vissa åtgärder behövs för att behålla grundbeloppen i minst 2023-års nivå.

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Barn- och utbildningsnämnden

Yrkanden

Anna Hammar (C) yrkar bifall till ordförandes förslag till beslut.

Protokollsanteckning
Katarina Larsson (S) medges lägga till anteckning till protokollet, se bilaga 1. Tommy Eklund
(S) och Pablo Cuadra Canales (R), ställer sig bakom protokollsanteckningen.

Barn- och utbildningsnämndens beslut
1. Barn- och utbildningsnämnden beslutar att anta denna tjänsteskrivelse som

nämndens svar på remiss av budgetramar för perioden 2024-2026.

2. Barn- och utbildningsnämnden beslutar om omedelbar justering i ärendet.

_________________

Beslutsexpediering:

Ekonomienheten

Kommunstyrelsen

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.
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Barn- och utbildningsnämnden

BUN § 43 Dnr. BUN/2023:63

Fördelning av statsbidraget för kvalitetshöjande åtgärder i
förskolan 2023
Regeringen beslutade inför år 2022 att ett nytt samlat statsbidrag för kvalitetshöjande
åtgärder inom förskolan skulle införas. Det nya bidraget har i likhet med statsbidraget för
likvärdig skola en socioekonomisk viktning så att mest resurser går till de förskolor som
behöver det bäst. Statsbidraget kan bara sökas av kommuner och det är inte reglerat hur
fördelning av bidraget ska ske.

Förvaltningens förslag är att bidraget ska fördelas till förskolor inom kommunen,
kommunala såväl som fristående, att hälften av bidraget fördelas enligt Salems kommun
modell för socioekonomisk resursfördelning och att hälften av bidraget fördelas efter
antalet barn i verksamheten som är folkbokförda i Salems kommun.

Yrkanden

Tommy Eklund (S) yrkar bifall till ordförandes förslag till beslut. Pablo Cuadra Canales (R)
yrkar omskrivning på beslutspunkt nummer fem, ordförandes förslag ställs mot yrkande av
omskrivning och ordförandes förslag bifalles.

Barn- och utbildningsnämndens beslut
Barn- och utbildningsnämnden beslutar att:

1. Statsbidraget fördelas till förskolor inom Salems kommun, såväl kommunala som
fristående.

2. Hälften av bidragsramen fördelas efter antalet inskrivna barn på respektive
förskola som är folkbokförda i Salems kommun.

3. Hälften av bidragsramen fördelas enligt samma principer som i Salems kommun
tillämpas för socioekonomisk resursfördelning för grundskolan.

4. Fördelning enligt ovan ska baseras på statistik för de barn folkbokförda i Salems
kommun som fanns inskrivna på respektive förskola den 15 september året före
bidragsåret.

5. Ovanstående principer för fördelning ska gälla tills barn- och utbildningsnämnden
beslutar om annat.

6. Omedelbar justering sker i ärendet.

_________________

Beslutsexpediering:

Ekonomienheten

……………
Ordf. sign.

……………
Just. sign.



Protokollsanteckning BUN § 37 Dnr. 

BUN/2023:56 

Förvaltningen har formulerat ett bra och tydligt svar på budgetramar för 2024-2026. 

Vad konsekvenserna kommer att bli framgår mycket tydligt. 

Att i det läge vi nu är föreslå ytterligare besparingar på våra barn och unga är direkt 

oansvarigt. En bra skola och en trygg uppväxt för våra barn måste få kosta pengar. 

Barn och utbildningsnämnden har de senaste två åren inte klarat att bedriva 

verksamheten inom tilldelade budgetramar. Det talar sitt tydliga språk. Samtidigt har 

kommunen som helhet gått med överskott. Vallöften om att vi ska värna om våra 

barn och unga kommer på skam. 

Anledningen till att situationen ser ut som den gör är aktiva beslut som alliansen har 

tagit under många år. De kommunala skolornas budget har urholkats och 

måluppfyllelsen sjunkit och det har blivit allt svårare att uppfylla styrdokumentens 

krav som läroplan och skollag. I slutänden påverkas kvaliteten i undervisningen och 

elevernas möjlighet att lyckas i skolan. 

Att riskera att skolpeng sänks är givetvis inte acceptabelt. 

Att dra ner på resurser till våra barn och unga är ett svek. 

Våra barn ska inte betala för krisen! 

Socialdemokraterna i BoU 

Bilaga 1
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